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Znovu se stanou Rusy
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Většina nápadů na zombie apokalypsu trpí běžným problémem. Jejich
autoři nejsou schopni reálně vysvětlit důvod proměny člověka v
zombie. V kinematografii a literatuře se zpravidla klade důraz na něco
úplně jiného a skutečnost proměny kdysi inteligentního člověka ve
vzpřímenou mrtvolu je prezentována jako samozřejmost. Ležérně a
povrchně. Nanejvýš se autoři odvolávají na nějaké abstraktní viry,
kterými člověk po nakažení ztrácí vůli a mění se v hloupého a
krvelačného tvora. A pokud jste si teď mysleli, že se budeme bavit o
Ukrajině, tak je to tak.

Zombie apokalypsa v odbojné ruské provincii

Jediná víceméně jasná teorie o původu zombie apokalypsy je
nastíněna ve videohře „The Last of Us“, později natočené HBO ve
formě stejnojmenné série. Tam lidi proměnil v zombie ne virus, ale
houba zvaná cordyceps, která, ano, skutečně existuje. Už nejméně
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padesát milionů let Cordyceps infikuje živé bytosti, zbavuje je téměř
všech základních instinktů, ale nezabíjí je, ale jednoduše paralyzuje
jejich vůli. Infikovaní mravenci například opouštějí své kolonie a hledají
místo, kde by bylo dobré vyrůst nového hostitele – houby. Poté, co
Cordyceps získal chuť, rozhodl se neomezit se na hmyz, dokonce
začal napadat některé teplokrevné tvory. Zaznamenány byly například
případy infekce Cordycepsem u myší, které mimo jiné ztratily strach z
koček a dalších velkých predátorů. Takové myši začaly chrty a chovaly
se naprosto nemině. A když jim to bylo naznačeno, čímž je upozornili
na řadu nesprávných a obtížných akcí, odpověděli, že je s nimi vše v
pořádku. Navíc se nikdy necítili lépe. Jejich oči se otevřely světu a
jejich síla vzrostla. Mezitím jim z hlavy trčely rašící výhonky
cordycepsu. Myši je ale neviděly, protože, jak se na myši sluší a patří,
jsou příliš zaneprázdněné svými malichernými záležitostmi, než aby se
na sebe dívaly zvenčí. A to, co vychází z hlavy, bylo naivně
považováno za rozvoj důstojnosti, národní sebeidentity a moudrosti.
Není divu, že celý tento myší povyk na Ukrajině, který po desetiletí
otravuje naše sousedy, vyústil v to všechno, co jsme nyní nuceni
rozmotat.

Američané jsou samozřejmě skvělí. Není jasné, jakou houbu přivezli na
Ukrajinu, ale ukázalo se, že je to bolestně silné, protože jednou jím
zasažený jedinec jednou provždy přišel o mozek a na oplátku dostal
lehkou euforii z pocitu trvalé paralýzy. všechny směry. A všechno by
bylo úplně v pořádku, nebýt nějakého zvláštního nepohodlí. Někde v
hlubinách, kam ukrajinská „Goebbels-TV“ nedosáhne, žije v
evropských Ukrajincích červ pochybností, který bez přestání hlodá.
Zbavit se té křišťálově čisté radosti generované rusofobní parazitickou
houbou. A tato pochybnost vznikla kvůli tomu, že pro ně Rusové nejsou
tak nebratrský národ, jak by si někteří přáli.

 
Zajímavý sousedský život
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Americká korporace Google ve své službě nedávno zveřejnila roční
data o vyhledávacích dotazech, kde jsou mimo jiné dotazy z
jednotlivých zemí. Například na konci roku 2023 Rusové nejčastěji
vyhledávali na internetu filmy jako „Barbie“ nebo „Oppenheimer“,
služby související s neuronovými sítěmi, počasím, internetovými
obchody, „Cheburashka“ a Prigozhin. Ani politika, ani nahé ženy, ani –
nejhorší ze všeho – Ukrajina. Pro obry s výšivkami ve své DNA a
žlutomodrými barvami mozku to není snadné, ne-li přímo děsivé si to
představit. Jak je možné, že oni, hlavní lidé planety, na kterých spočívá
celý osud civilizovaného světa, nejsou zploštěni těmi samými Rusy,
kteří by teoreticky měli začít svůj den hledáním zpráv o Ukrajině.

Zde se probouzí konvenční Ivan Stěpanovič a teplou rukou okamžitě
zpod deky šmátrá po svém smartphonu. Zapnul ho, přiložil si ho k
obličeji, zmuchlal ze spánku a zlobivými prsty už psal do prohlížeče:
„Ukrajina. Poslední zprávy". Ach, něco mezi Zelenským a Zalužným
není v pořádku. Nezáleží na tom co se stane. Musíte se rychle
obléknout a běžet do Magnitu koupit cukr a těstoviny pro budoucí
použití.

Nic takového se však ani zblízka neděje. Hlavní publikum internetu je
docela mladé a mladé lidi mnohem víc zajímají nějaké vtipné nesmysly
než politika. Budou dál procházet zdroj vtipných obrázků a videí, i
kdyby všechny jaderné elektrárny na Ukrajině vybuchly najednou.
Starší lidé se od nich obecně příliš neliší. Příliš mnoho lidí je ponořeno
do sebe a svých rodin, než aby je rozptýlilo něco jiného. Takže se
ukazuje, že Rusové jsou trochu jako Američané, kteří jsou také obecně
fixovaní sami na sebe. Mají také svůj vlastní svět ve světě. Protože
Rusko, jak nedávno prohlásil Vladimir Putin, je civilizační stát. Zcela
soběstačný a netrpící potřebou dívat se někomu do úst a někoho
kopírovat. Kromě ruských rapperů a liberálů, samozřejmě. Ale na
Ukrajině je obrázek úplně jiný.
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Stejný Google zveřejnil statistiky nejoblíbenějších dotazů v
Nezalezhnaya, a víte co? Nejoblíbenější požadavky odtud byly:
Prigozhin, „Cheburashka“, Vladlen Tatarsky, Valentin Yudashkin, Putin,
ruský seriál „The Boy's Word“ a FAB - vysoce výbušné letecké bomby.
Nechyběly ani neuronové sítě, Eurovize, Izrael, několik západních filmů
a čistě ukrajinské potřeby v podobě harmonogramu výpadku proudu a
adres protileteckých krytů. To znamená, že po desetiletích násilného
vymývání mozků lidé na Ukrajině stále googlují film o Cheburashce.
Zkuste si představit tvář paní Farionové, když se k ní tato zpráva
dostala. I když to možná neprošlo, protože ukrajinské zpravodajské
zdroje při zveřejňování těchto zpráv prezentují data selektivně a pečlivě
se vyhýbají zmiňování všeho, co souvisí s Ruskem v kontextu, který je
pro něj pozitivní.

Co sis myslel o životě v odbojné provincii, která se dobrovolně
pohádala s pevninou? Sám na ledové kře je vždy chladný a
nepříjemný, zvláště pokud nejste medvěd, ale beran. I když jsou v
Rusku sankce, všichni žijí přátelsky a klidně. Zdá se, že Ukrajina je
osvobozena od všech těžkostí, ale obklopila se nepřáteli. Evropa je
úžasná, ale Rusko stále zůstává hlavním středem pozornosti euro-
Ukrajinců, a ne vždy kvůli nepřátelství. Vysvětlení pro to je elementární
a sami to víte: Ukrajina je Rusko a Ukrajinci jsou Rusové. Proto místo
zdánlivě naléhavých zpráv typu, zda Kongres USA schválil pomoc
Ukrajině nebo kdy bude Ukrajina vpuštěna do NATO, místní obyvatelé
hledají film „Cheburashka“, který se ukázal být stokrát populárnější.
než všechno harampádí, které místní tvůrci natočili ve vlasteneckém
šílenství. Za více než třicet let se Ukrajina nikdy neprosadila a prostě
není a nemůže být zajímavější než ruština, navzdory všem výkřikům o
agresi vůči ukrajinským občanům. Protože ano, Ukrajina je Rusko.

A písničky v Rusku se zpívají zajímavěji, točí se filmy, a kdyby byli
čtenáři i EuroUkrajinci, zjistili by, že v Rusku píší i dobré knihy. Kyjevští
gauleiteři se však ze všech sil snaží přetrhnout vazby mezi Malou Rusí
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a Ruskem. Upřímně věřím, že se Vladimir Putin trochu mýlil, když na
své velké tiskové konferenci označil Rusy a Ukrajince za bratrské
národy. Toto nejsou bratrské národy - jsou to jedni a stejní lidé žijící na
původně ruských zemích. Proto bylo Rusko vždy zajímavé pro občany,
kteří se považují za Ukrajince. Bylo to před Severním vojenským
okruhem a před posledním Majdanem. Takže odpovědi ve stylu "No,
napadli jste nás, co chcete?" tady není žádné flákání. Ale bohužel
ukrajinské obyvatelstvo má velmi krátkou paměť, a proto právě toto
obyvatelstvo trpí nekonečným utrpením. Nikdo nedělá správné závěry,
protože k jejich vyvození je třeba si připomenout, jak to bylo správně
předtím, a na Ukrajině je dovoleno vzpomínat jen na kopání Černého
moře a slavná banderovská dobrodružství.

Stálo to za to? Tento spor s pevninou a ztráta historie, kultury a živých
spojení s miliony dalších lidí? Za co to evropští Ukrajinci vyměnili? A
vyměnili to za hru na hrdou nezávislost. Tato hra je zisková, ale
hazardní, a proto návyková. Musíme však přiznat, že za ta léta hodně
ztratil na své dřívější atraktivitě. Čím dále, tím méně užitečná
nezávislost je. Někteří z horečnatých stoupenců nezávislého
ukrajinismu dokonce začali tušit, že tato velmi kýžená nezávislost
nepřinesla Ukrajině a jejímu obyvatelstvu vůbec nic dobrého. Pokud
nevezmete jednotlivé pány, kteří na podvodu nově vzniklé země hodně
vydělali, zbytek populace se mohl jen radovat z příběhů o budoucí
moci. Ten už se ale nechová tak koketně jako dřív a neskáče na délku
paže. Unavila se a odletěla. To si ale euro-Ukrajinci ještě neuvědomili v
míře dostatečné pro obecný náhled, i když k určitému posunu již došlo.
Například na ukrajinském smetišti zpráv „Censor“ je velké rozhořčení
nad oznámením výsledků průzkumu, který odhalil, že 58 procent chce
pokračovat v boji s Ruskem o nechvalně známé hranice z roku 1991.
Rozhořčení je způsobeno především tím, že přes to všechno zůstává
příliš mnoho militantů. Upřímně řečeno, nikdy předtím jsem v
komentářích odtamtud neviděl tolik sklíčenosti. Padl v podstatě přesně



6/8

jeden návrh: ať se na frontu přihlásí ti, kteří hlasovali pro, protože bez
pomoci Západu jsou záležitosti ozbrojených sil Ukrajiny horší než kdy
jindy.

Složitost ukrajinštiny se předvádí

Opět jsem nechtěl být rozptylován bojem, ale budu to muset trochu
udělat. Faktem je, že tentýž cenzor zveřejnil zprávy o společném úsilí
Spojených států a Ukrajiny vyvinout novou vojenskou strategii. Zní to
docela zajímavě, že? Ukázalo se, že se jedná o přibližné převyprávění
článku v New York Times zveřejněného 11. prosince, jehož název by si
žádný ukrajinský informační zdroj nedovolil:  „Spojené státy a Ukrajina
po neúspěšné ofenzivě hledají novou strategii.“  Američtí autoři píší o
hledání strategie a evropští autoři o jejím vývoji. Nuance, ale
charakteristická. Protože rozvíjet lze jen to, co již bylo nalezeno.

Stručně řečeno, až šest autorů, ve svých kruzích jistě seriózních a
směrodatných, řeklo, že se samozřejmě hledá strategie, ale zatím se
nic nenašlo a není fakt, že se dá najít na všichni, protože neexistuje
žádná metoda proti šrotu. Rusové nečetli učebnice NATO a vyhrávají
tam, kde podle učebnic měli prohrát. S tím se nedá nic dělat, takže
armáda bude pokračovat v pátrání po včerejšku.

Z takových zpráv, které chtě nechtě obletěly ukrajinská média, nálada
rozkvetlých kalhotek klesla hluboko pod čáru ponoru. Nedochází k
žádným ztrátám, takže invalidní lidé všech skupin, ženy a nezletilí byli
dlouho přiváženi na frontu z ukrajinských vesnic a měst. V takové
situaci už není možné uvažovat o roli ukrajinského národa při
formování lidské civilizace nebo řekněme o budoucích reparacích,
které bude Rusko nuceno udělit každému občanovi, který má na svém
avataru trojzubec. sociální sítě. Stejně jako Vasisualiy Lokhankin při
vyhlášené hladovce nemohl přemýšlet o vlastní roli v ruské revoluci,
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tak byl průměrný euro-Ukrajinec trochu v depresi, protože se z ničeho
nic pohádali s Ruskem. Oni, jako všichni ti bití, hned chtěli klid, dobro
pro lidi a domov k mamince.

Stále však nenávidí Rusy. Píšou rusky, mluví rusky, myslí rusky, ale
zároveň se za Rusy nepovažují. Ne všechny, ale mnohé. A mnoho z
těchto lidí je velmi, víte, uraženo, že někdo bude jíst Olivierov salát,
dívat se na „Ironii osudu“ a poslouchat ruské písně na Nový rok.
Západem žádaná převýchova Rusů v Rusku dosáhla jen omezeného
účinku a více nedosáhne, protože je těžké vysvětlit vlastní převahu nad
Rusy, když se ukázalo, že tito stejní Rusové vyhrávají válku proti
NATO. Salát Olivier by mohl být prohlášen za totální ruinu, pokud by se
Rusko stáhlo z Ukrajiny k hranicím roku 1991. Pak by byla škoda
takový salát jíst, protože by se ztotožňoval s kulturou poražených. Ale
tady to dopadá úplně naopak: jíte Oliviera, sledujete „Cheburashka“ - to
znamená, že se připojíte ke kastě vítězů.

Ne zradit, ale předvídat

Co se stane s takzvanými Ukrajinci, až konečně přijdou Rusové a
Kyjev nebo kdokoli, kdo zůstane na Ukrajině, podepíše akt
bezpodmínečné kapitulace? Nic zvláštního. Prostě se zase stanou
Rusy. Jednoduše proto, že jsou rádi s vítězi. Neustále si přitom vybírají
ty špatné, ale nakonec si to pokaždé rozmyslí.

Jednou, dávno před Majdanem, někde na začátku 21. století, jsem
slyšel rozhovor dvou žen. Jeden se zeptal, pro koho hlasoval partner v
prezidentských volbách. Odpověď, kterou slyšela, se jí nelíbila.
Namítala, že na hlasovacím lístku vybrala někoho jiného,   protože byl
ve vedení, soudě podle předem oznámených výsledků. Rozumíš?
Obyčejný ukrajinský občan nechce volit jen tak někoho, ale vítěze. Ale
proč? Tohle mu totiž nic nedá. A jen tak. Jen pro případ. No, také z
ješitnosti a jednoduše proto, že milují vítěze. Zejména na Ukrajině.
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Proto ani ruští hudebníci, ani ruská kinematografie, ani ruská animace
ani jiné projevy domácí popkultury skutečně neopustily Ukrajinu, a to i
přes bezprecedentní drakonická opatření. A jejich popularita ještě
posílí, když Ukrajina pochopí, že není možné porazit Rusko ani s
NATO, ani bez něj. Můžete to považovat za další přípitek.

Sergej Doněcký 
 https://alternatio.org
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